



適用於獲豁免同學的新增認可檢測方法及「疫苗通行證」第二階段

各位同學：

職業訓練局早前宣布 2022 年 3 月 25 日起推行適用於所有卓越培訓發展中心在職培訓學員及技能測試應考者的「疫苗通行證」安排。局方現就相關的最新措施和實施「疫苗通行證」第二階段安排作通告如下：

1. 適用於獲豁免同學的新增認可檢測方法

正如早前 2022 年 2 月 21 日的通告提及，同學如因健康理由而不適合接種 2019 冠狀病毒病疫苗(新冠疫苗)，並持有有效醫學豁免證明書，可獲豁免接種疫苗要求 (豁免同學)。但豁免同學在進入校園時必須由 3 月 25 日起使用「安心出行」流動應用程式及出示鼻咽拭子核酸檢測陰性報告，方可獲准進入校園。此措施仍繼續生效。

由即日起（直至另行通知），豁免同學除了使用鼻咽拭子核酸檢測外，亦可選擇以快速抗原測試的陰性報告進入校園。

2. 「疫苗通行證」第二階段

由 2022 年 4 月 30 日（星期六）起，所有卓越培訓發展中心在職培訓學員及技能測試應考者必須使用「安心出行」流動應用程式，並出示至少已接種兩劑新冠疫苗的紀錄（獲豁免同學除外），方可進入校園。

職業訓練局一直密切留意疫情的最新發展，並將適時採取進一步的防疫措施，包括提高對接種疫苗次數的要求。在此，我們再次強烈建議所有合資格的同學盡快接種第三劑新冠疫苗，以加強保護自己及家人。

有關詳情及安排：

- 職業訓練局「疫苗通行證」
 - 聯絡電話: 2449 1350
- 2019 冠狀病毒病疫苗接種計劃
 - 網站: <https://www.coronavirus.gov.hk/chi/index.html>
 - 查詢熱線: 3142 2366
- 「安心出行」
 - 網站: <https://www.leavehomesafe.gov.hk/tc/>



Pro-Act Training and Development Centre
卓越培訓發展中心

VTC Kwai Chung Complex, 13-19 San Kwai Street, Kwai Chung, New Territories, Hong Kong
香港新界葵涌新葵街13-19號職業訓練局葵涌大樓
www.vtc.edu.hk

Telephone No 電話

Facsimile No 傳真

Our Reference 本院檔號

Your Reference 來函檔號

xx March 2022



Dear students,

**Additional COVID-19 Test Option for "Exempted" Students and
Second Phase of "Vaccine Pass" Requirement**

Vocational Training Council (VTC) earlier announced the implementation of "Vaccine Pass" for students / candidates of the In-service Training / Trade Test conducting at Pro-Act Training and Development Centres starting from 25 March 2022. Latest update and implementation of the second phase of "Vaccine Pass" for students are set out below:

1. Additional COVID-19 Test Option for "Exempted" Students

Pursuant to the notice issued on 21 Feb 2022 on "Vaccine Pass", students who are medically unfit for COVID-19 vaccination as supported by a valid medical exemption certificate can be exempted from the vaccination requirement (i.e. exempted students). But they are required to scan "LeaveHomeSafe" mobile app and present a negative CNTS PCR test result before they can be granted access to campuses/institutes from 25 March 2022. This measure remains effective.

With immediate effect until further notice, "exempted" students can also show negative result of rapid antigen tests (RAT) in addition to CNTS PCR tests to gain access to campuses/institutes.

2. Second Phase of "Vaccine Pass" Requirement

With effect from 30 April 2022 (Saturday), all students / candidates of the In-service Training / Trade Test conducting at Pro-Act Training and Development Centres must scan the "LeaveHomeSafe" mobile app and present the vaccination records of at least two doses of COVID-19 vaccine (except for "exempted" students) to gain access to VTC campuses/institutes.

The VTC has been closely monitoring the evolving situation and will introduce additional measures, including stepping up the vaccination requirement in future. We again strongly urge all eligible students to take the third dose of COVID-19 vaccine as early as possible to afford themselves and their family members enhanced protection.

For details and enquiries:

- VTC "Vaccine Pass"
- Enquiry Number: 2494 4251
- Government COVID -19 Vaccination Programme
- Website: <https://www.covidvaccine.gov.hk/en/>
- Hotline: 3142 2366
- "LeaveHomeSafe"
- <https://www.leavehomesafe.gov.hk/en/>

